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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro strategický a hospodářský 
rozvoj a podporu podnikání a inovací  
ZHMP 

 

ZÁPIS z 5. jednání 

Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP konaného dne  
6. 9. 2023 v 14:00 hod. 

Zasedací místnost Nová Rada, 1. patro, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Mgr. Barbora Rázga, Mgr. Zuzana Habartová, Mgr. Jan Chabr, Ing. Jana Komrsková, Ing. Jan Vacíř,  

MVDr. Bc. Vladislava Vojtíšková 

Omluveni: Ing. Jan Ladin, Viktor Mahrik, Ing. arch. Martin Valovič, Mgr. Lenka Vedralová, Ing. Klára Kubešová 

Nepřítomni: David Procházka 

Hosté: Ing. Zuzana Drhová Ph.D. a Ing. Marie Peksová – Pražský inovační institut, z.ú. 

Jednání řídil: Mgr. Barbora Rázga  - předsedkyně Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání  
a inovací ZHMP     

Jednání se dále zúčastnili zaměstnanci Magistrátu hl. m. Prahy. 

Čas zahájení: 14:00 hod. 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Úvod 

2. Ověřovatel zápisu z 5. jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací 
ZHMP  

3. Program 5. jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP  

4. Schválení zápisu z 4. jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP 
ze dne 14.6.2023 

5. Aktualizace Regionální inovační strategie hl. m. Prahy 

6. Evaluační zpráva vyhodnocení výsledků intervencí realizovaných v rámci Regionální inovační strategie hl. m. 
Prahy 

7. Informace o aktivitách Pražského inovačního institutu z. ú. v roce 2022 

8. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Úvod 

 Předsedkyně Barbora Rázga přivítala přítomné účastníky a zahájila 5. jednání Výboru pro strategický a hospodářský 
rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP. Přítomno bylo dle prezenční listiny 6 členů Výboru. Omluvili se J. Ladin, 
V. Mahrik, M. Valovič, L. Vedralová a K. Kubešová. 
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2. Ověřovatel zápisu z 5. jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP  

Předkladatel: Mgr. Barbora Rázga, předsedkyně Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání  
a inovací ZHMP 
 
Ověřovatelem zápisu byl pověřen Mgr. Jan Chabr, který s tímto souhlasí. 

3. Program 5. jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP  

Předkladatel: Mgr. Barbora Rázga, předsedkyně Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání  
a inovací ZHMP 
 
Předsedkyně Barbora Rázga konstatovala, že program jednání členové Výboru obdrželi v předstihu a vyzvala  
k předložení návrhů na změnu nebo doplnění.  
 
Předsedkyně Barbora Rázga omluvila K. Kubešovou z důvodu nemoci a následně navrhla přesun bodů č. 8 a 9 na 
říjnové jednání Výboru. Dále vyzvala přítomné členy Výboru k dalším návrhům na změny. Další změny již nebyly 
navrženy a bylo přistoupeno k hlasování.   
 
Usnesení 
 
Výbor pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP 

I. schvaluje 

program jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP dne 6.9.2023 bez 
bodů č. 8 Přehled aktivit v rámci inovačního prostředí financovaných hl. m. Prahou a č. 9 Informace o činnosti 
odboru projektového řízení MHMP  
 
Přijato; pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 
 

4. Schválení zápisu z 3. jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP ze 
dne 17.5.2023 

Předkladatel: Mgr. Barbora Rázga, předsedkyně Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání  
a inovací ZHMP 
 
Předsedkyně Barbora Rázga vyzvala členy Výboru k případným připomínkám k zápisu z 4. jednání. Jelikož nikdo  
z přítomných členů Výboru neměl žádné připomínky, vyzvala je k hlasování. 
 
Usnesení  
 

Výbor pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP 

I. schvaluje 
 

zápis z 4. jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP ze dne 14.6.2023 
v předloženém znění 

 
Přijato; pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

5. Aktualizace Regionální inovační strategie hl. m. Prahy 

Předkladatel: radní RNDr. Daniel Mazur, Ph. D. 
 

Předsedkyně B. Rázga vyzvala D. Mazura, aby uvedl bod č. 5 a předala mu slovo. D. Mazur v úvodu uvedl, že jsou 
přítomní zástupci Pražského inovačního institutu (dále jen „PII“) Z. Drhová a M. Peksová, které jsou pověřené 
agendou Regionální inovační strategie (dále jen „RIS3“) a aktualizace RIS3 je jejich dílem. Následně jim předal slovo. 
 
M. Peksová v úvodu omluvila ředitele PII T. Lapáčka a přistoupila k vysvětlení aktualizace RIS3. Aktualizace RIS3 je 
pouze technického rázu. Důvodem je rozšíření a aktualizace datové základny a dostat do souladu pražskou RIS3  
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s krajskou kartou Národní inovační strategie, což je podstatné, aby hl. m. Praha a její organizace mohly žádat  
o dotace v rámci výzev na inovační projekty. V současné době se to týká projektu Prague Smart Akcelerátor+, který 
by mohl být podpořen v rámci Operačního programu J. A. Komenský od MŠMT. Hl. m. Praha zde může od r. 2023 až 
2026 získat až 100 mil. Kč. PII tento projekt připravil, ale byl upozorněn ze strany MŠMT, že pokud nebude v souladu 
pražská RIS3 s krajskou, tak nemusí být projekt řádně zhodnocen a nebude projednávána dotační žádost. Konkrétní 
změny – rozšíření aktualizace analytické části, konkrétně specifikovány cíle a rozšířen cíl C, který se zabývá rozvojem 
lidských kapacit, konkrétně se rozšířila textová část o podporu a práci s nadanými dětmi na nižších úrovních 
vzdělávání tzn. na základních a středních školách.   
 
Diskuze: 
 
D. Mazur dodal, že v předcházejícím půl roce došlo již k jedné technické aktualizaci, i tato aktualizace je technická  
a požádal o podporu, aby mohla být tato činnost nadále rozvíjena.   
 
Usnesení  
 

Výbor pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP 

I. projednal 
 

tisk č. R-48448 k aktualizaci Regionální inovační strategie hl. m. Prahy 
 

II. doporučuje 

Zastupitelstvu hl. m. Prahy schválit aktualizaci Regionální inovační strategie hl. m. Prahy 
 

Nepřijato; pro: 5, proti: 0, zdržel se: 1, mimo místnost: 0 
 

6. Evaluační zpráva vyhodnocení výsledků intervencí realizovaných v rámci Regionální inovační strategie hl. m. Prahy 

Předkladatel: radní RNDr. Daniel Mazur, Ph. D. 
 
Předsedkyně B. Rázga opět předala slovo D. Mazurovi, aby uvedl bod č. 6.  
 
D. Mazur uvedl, že tato evaluační zpráva je výsledkem činnosti PII a intervence procházejí schvalováním Pražské 
inovační rady a inovačními platformami, které organizuje PII a proto požádal předsedkyni B. Rázga o předání slova 
zástupcům PII. 
 
B. Rázga předala slovo M. Peksové. M. Peksová konstatovala, že evaluační zpráva vznikla z několika důvodů. Jednak 
jde o povinný indikátor projektu Prague Smart Accelerator (dále jen „PSA“), zároveň PII převzal inovační agendu od 
Institutu plánování a rozvoje a dále je dobré mít retrospektivu k vyhodnocení aktivit. Evaluační zpráva je postavena 
na dotazníkovém šetření a strukturovaných rozhovorech. Byly posuzovány zejména aktivity PSA, konkrétně aktivity 
dotačního programu Asistenčních voucherů. Bylo podpořeno 22 projektů, ale je ještě brzy na posouzení dopadu 
těchto projektů. Zároveň došlo k evaluaci Pilotního ověření systému péče o nadané děti, kdy probíhalo srovnání 
práce s nadanými dětmi a následně 6 škol dostalo mentoringovou podporu pro práci s těmito dětmi; k evaluaci 
mentoringové platformy DoToho! což je program, který podpořil přibližně 200 firem v období covidu a ke 
zhodnocení propagace pražského inovačního ekosystému. Monitorovala se především poznatelnost značky PII  
a následně byl zhodnocen proces podnikatelského objevování, což je činnost Pražské inovační rady a pěti inovačních 
platforem. Závěr evaluační zprávy je, že se inovační agenda ustálila, dělají se pravidelná setkání min. 2x za rok, aktéři 
si aktivity pochvalují a nastartoval se proces bližší komunikace s městem.        
 
Diskuze: 
 
Z. Habartová se dotázala, zdali je veřejný seznam účastníků těchto setkání a seznam zapojených firem. M. Peksová 
odpověděla, že seznam v evaluační zprávě není, jelikož firem bylo mnoho, nicméně mohou seznam poskytnout. B. 
Rázga požádala o zaslání na její osobu, následně rozešle všem členům Výboru. 
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7. Informace o aktivitách Pražského inovačního institutu z. ú. v roce 2022 

Předkladatel: radní RNDr. Daniel Mazur, Ph. D. 
 
B. Rázga předala opět slovo D. Mazurovi. D. Mazur uvedl, že podklady k tomuto bodu má připravené Z. Drhová.  
B. Rázga předala Z. Drhové slovo. Zprávu o činnosti PII v roce 2022 obdrželi členové Výboru v předstihu jako součást 
podkladů k jednání. B. Rázga doplnila, že zprávu obdržela od T. Lapáčka, ředitele PII, dne 10.8.2023.   
 
Z. Drhová v úvodu uvedla, že v roce 2022 byly v procesu velké projekty PII, PSA a Implementace krajského akčního 
plánu II (dále jen „iKAP II“). Rok 2023 je rokem shrnujícím, kdy PSA končil na jaře a iKAP II končí v listopadu. Dalším 
projektem, kterým se PII zabýval, byl provoz Podnikatelského a inovačního centra (dále jen „PIC“). V roce 2022 se 
pořádalo 195 akcí a navštívilo je 3 833 lidí. Další projektem je KAP III, což je příprava krajského akčního plánu, který 
navazuje na iKAP II. Dále Z. Drhová konstatovala, že stojí za zmínku i jednorázové projekty, které PII realizoval např. 
konference Inovační vize 2030, dále konference zaměřené na jednotlivé domény specializace např. The Role of 
Space: City, Research & Defence, Cirkulární města & Byznys, Světový týden kreativity ve vzdělávání, Talent na 
školách a další. Dále Z. Drhová zmínila, že i administrace Asistenčních voucherů probíhala v roce 2022.   
 
 
Diskuze 
 
V. Vojtíšková požádala B. Rázga, aby poslala všem členům Výboru Zprávu o aktivitách PII v roce 2022. A dále 
konstatovala, že rozsah aktivit PII je až moc široký a uvedla, že by byla ráda, aby se PII zaměřil pouze na některé 
oblasti, ve kterých je nezastupitelné a opustilo aktivity, kterým se věnují jiné organizace např. péče o nadané děti. 
Prioritou by mělo být vytvoření vědeckotechnického parku v Praze, kde by mohly sídlit firmy a vědecké instituce 
společně, byly by zde i laboratorní prostory a nejen kanceláře, jako je to v Brně, Ostravě a jiných městech. V tomto 
není PII zastupitelný. V. Vojtíšková doplnila, že tuto připomínku vznesla již v minulosti a ráda by jí znovu vznesla. 
 
D. Mazur uvedl, že je to priorita RHMP, ale není to zatím úkol PII. Péči o nadané děti by měla mít na starost nějaká 
městská organizace, na čemž se shodují s radním A. Klecandou, zároveň příspěvkové organizace, domovy dětí  
a mládeže a školy, mají svůj dlouhodobý účel a nemají zastřešující úkol starat se o celé toto prostředí. Stejně tak 
např. u umělé inteligence. PII nemá provádět tu činnost, nýbrž koordinovat síť vzájemných kontaktů a poptávky 
města a nabídky všech subjektů na území města. Dále D. Mazur doplnil, že podpora nadaných dětí na základních  
i středních školách má velký potenciál a propojení s inovačním prostředím není nevýhoda, ale přidanou hodnotou. 
Znamená to větší nároky na koordinaci více odborů na MHMP a časovou náročnost, ale je to relevantní bod a bylo by 
škoda ho z RIS3 vyjímat.  
 
B. Rázga konstatovala, že předložený dokument PII není výroční zpráva, ale jde o výčet aktivit za rok 2022, jelikož 
výroční zpráva není hotová, protože aktuálně probíhá ověření účetní závěrky auditorem. Následně se B. Rázga 
dotázala v jakém je to aktuálně stavu. Dále položila dotaz na PIC a doplnila, že dostala zprávu od T. Lapáčka, ředitele 
PII, že smlouva byla ukončena k 1.9.2023, byť měla být do 31.12.2024. D. Mazur uvedl, že výroční zpráva je ve stádiu 
ověřování auditorem, s tím, že se poměrně pozdě podařilo najít auditora pro účetnictví. Aktuální výhled je, že účetní 
závěrka bude hotová koncem září, tzn. na říjnové jednání Výboru to již bude hotové. ZHMP zadalo úkol. Výroční 
zpráva bez ověření auditorem, protože se to nestihne, by měla být součástí reformačního tisku na ZHMP, s tím, že se 
můžeme dohodnout na posunutí tohoto úkolu, aby do ZHMP byla předložena ověřená výroční zpráva. K PIC D. 
Mazur uvedl, že v pondělí minulého týdne byla z rozhodnutí ředitelky K. Kubešové ukončena spolupráce s PII a paní 
ředitelka přislíbila, že aktivity naplánované pro tento prostor zrealizuje odbor projektového řízení MHMP. B. Rázga 
konstatovala, že je to překvapivé.  
 
V. Vojtíšková se připomněla s podněty, které zasílala předsedkyni B. Rázga. V. Vojtíšková navrhovala k projednání 
témata – Vědeckotechnický park, Muzeum vědy a techniky v Praze, spolupráce s Akademií věd a možnosti 
financování inovací z rozpočtu hl. m. Prahy a požádala B. Rázga, aby byly body projednány. B. Rázga konstatovala, že 
jde o komplexní body a budou muset být přizváni i další, kterých se tyto body týkají.  
 
D. Mazur doplnil, že si tyto body také převezme a konstatoval, že Vědeckotechnický park bude průběžně 
projednáván. Aktuálně jsou řešeny různé prostory např. Strahov, prostory bývalých Karlínských kasáren a další, ale 
např. v případě městského inovačního fondu je potřeba přizvat na jednání Výboru radního Z. Kováříka a i další, kteří 
se pokoušeli tuto myšlenku rozvíjet. Uvedl, že by byl rád, aby to bylo projednáno co nejdříve. B. Rázga doplnila, že se 
členové nemají váhat na ní obrátit s novými náměty, ale je potřeba, to plánovat v předstihu, aby se stihly přizvat 
příslušné dotčené osoby.  
V. Vojtíšková se následně dotázala, zdali by mohl být Vědeckotechnický park zařazen na další jednání. B. Rázga 
vznesla dotaz na D. Mazura, jestli je k tomu již něco připraveno. D. Mazur odpověděl, že mohou přednést krátkou 
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zprávu z komise, která k tomuto účelu byla zřízená a dále z komise kolegy P. Hlaváčka k řešení Strahovského areálu, 
aby Výbor měl průřez informacemi a aktivitami, které se v této věci již udály. Věc se vyvíjí i na základě kontaktů z 
Cambridge Innovation centre, s agenturou Bloomberg apod. a paralelně se snahou Operátora ICT, který má v plánu 
Space – výstavní prostor městských inovací, který je myšlenkovou součástí vědeckotechnického parku.  
 
B. Rázga uvedla, že bude počítat s tím, že na příští jednání Výboru bude zařazeno téma Vědeckotechnický park.        

 

8. Různé 

V. Vojtíšková se připomněla s podněty, které zasílala předsedkyni B. Rázga. V. Vojtíšková navrhovala k projednání 
témata – Vědeckotechnický park, Muzeum vědy a techniky v Praze, spolupráce s Akademií věd a možnosti 
financování inovací z rozpočtu hl. m. Prahy a požádala B. Rázga, aby byly body projednány. B. Rázga konstatovala, že 
jde o komplexní body a budou muset být přizváni i další, kterých se tyto body týkají.  
 
D. Mazur doplnil, že si tyto body také převezme a konstatoval, že Vědeckotechnický park bude průběžně 
projednáván. Aktuálně jsou řešeny různé prostory např. Strahov, prostory bývalých Karlínských kasáren a další, ale 
např. v případě městského inovačního fondu je potřeba přizvat na jednání Výboru radního Z. Kováříka a i další, kteří 
se pokoušeli tuto myšlenku rozvíjet. Uvedl, že by byl rád, aby to bylo projednáno co nejdříve. B. Rázga doplnila, že se 
členové nemají váhat na ní obrátit s novými náměty, ale je potřeba, to plánovat v předstihu, aby se stihly přizvat 
příslušné dotčené osoby.  
 
V. Vojtíšková se následně dotázala, zdali by mohl být Vědeckotechnický park zařazen na další jednání. B. Rázga 
vznesla dotaz na D. Mazura, jestli je k tomu již něco připraveno. D. Mazur odpověděl, že mohou přednést krátkou 
zprávu z komise, která k tomuto účelu byla zřízená a dále z komise kolegy P. Hlaváčka k řešení Strahovského areálu, 
aby Výbor měl průřez informacemi a aktivitami, které se v této věci již udály. Věc se vyvíjí i na základě kontaktů  
z Cambridge innovation centre, s agenturou Bloomberg apod. a paralelně se snahou Operátora ICT, který má v plánu 
Space – výstavní prostor městských inovací, který je myšlenkovou součástí vědeckotechnického parku. B. Rázga 
uvedla, že bude počítat s tím, že na příští jednání Výboru bude zařazeno téma Vědeckotechnický park.        
 
B. Rázga následně poděkovala všem za účast a ukončila 5. jednání Výboru.   
 
Další jednání Výboru je plánováno na říjen 2023. 
 
Čas ukončení: 14.35 hod. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Mgr. Jan Chabr, člen Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání  
a inovací ZHMP 

Zapsal: Ing. Blažena Pivovarová, PRI MHMP   

 
 

Mgr. Barbora Rázga 
předsedkyně Výboru pro strategický a 

hospodářský rozvoj a podporu podnikání 
a inovací ZHMP     

 
 
 
 

Ing. Klára Kubešová 
tajemnice Výboru pro strategický a 

hospodářský rozvoj a podporu podnikání 
a inovací ZHMP 

 
 


